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Nieuw bestuurslid Anna-Maria Mantel ziet het belang
van Stichting De Bovenlanden Aalsmeer

Op een van de warme zomeravonden half augustus
spreken we voorzitter Piet Harting van Stichting De
Bovenlanden Aalsmeer. Ook is het nieuwe bestuurslid
Anna-Maria Mantel aanwezig en zij neemt met haar
gebruikelijke enthousiasme de aanwezigen mee op
avontuur. Letterlijk en figuurlijk. Haar inbreng zal
gericht zijn op het bekendmaken van de stichting en
haar werkzaamheden.  
We beginnen de avond in het kantoor van de stichting
gelegen op het terrein van Jachthaven Dragt. Piet
Harting, 76 jaar, woont zijn hele leven al op de
Uiterweg en is ruim vijf jaar geleden voorzitter
geworden van Stichting De Bovenlanden Aalsmeer,
kortweg ‘de Bovenlanden’ genoemd. 

Van waar tot waar ligt het gebied? 
Piet: “Het gebied ‘Bovenlanden Aalsmeer’ loopt vanaf
de Mr. Jac. Takkade in Aalsmeer tot en met de
Rietlanden bij Leimuiden. Westelijk vormt de
Ringvaart de begrenzing, oostelijk de Herenweg.
Aalsmeer is onderdeel van de Westeinderscheg, een
van de deelgebieden van de Metropool Regio
Amsterdam (MRA, zie kader).  Het is een onderdeel
van de Groene As, die op zijn beurt weer een
onderdeel is binnen de MRA.” 

Het beschermen, in stand houden en waar
mogelijk versterken van het unieke                                       
landschappelijke en cultuurhistorische karakter
van haar werkgebied. 
Het ondersteunen, in stand houden en waar
mogelijk terugbrengen van het oorspronkelijke
agrarisch gebruik van het gebied. De nog
resterende  trekheesterbedrijven vormen
enerzijds een aantrekkelijk landschappelijk
element en dienen anderzijds te worden
aangemerkt als cultureel erfgoed.
Het vergroten van de biodiversiteit en het
verbeteren van de waterkwaliteit
Het ontwikkelen en realiseren van een natuur-
en/of recreatief aantrekkelijk landschap,
alsmede het verkennen van de mogelijkheden
van een duurzaam verdienmodel. Echter met
dien verstande dat geen onomkeerbare
veranderingen mogen worden toegebracht aan
het unieke, open karakter van het landschap.

Wat zijn de doelstellingen van deze Stichting? 
De stichting kent een aantal doelstellingen, die zijn
verwoord in de statuten:                                                 

Piet: “Dit doen wij niet allemaal alleen. Stichting De
Bovenlanden Aalsmeer is de grootste en meest
actieve privateterreinbeherendeorganisatie in de
gemeente. Vanuit die positie is het ook een
belangrijke gesprekspartner van het Kernteam
Westeinderscheg.” (Zie kader) 

Westeinderscheg: De Westeinderscheg is
een waterrijk en uniek landschap dat loopt
van de Oeverlanden en het Amsterdamse
Bos via de Bovenlanden naar de
Westeinderplassen en het Groene Hart. De
ambitie is om de Westeinderscheg te
ontwikkelen als toekomstbestendige groene
long in de Metropoolregio Amsterdam.
(Bron: www.noord-holland.nl) 

 SPECIAL 

De MRA: De Metropoolregio Amsterdam is
een samenwerkingsverband van de
provincies Noord-Holland en Flevoland, 30
gemeenten en de Vervoerregio Amsterdam.
Elke gemeente en deelregio brengt kwaliteiten
in die het totaal versterken. De kracht van de
MRA is de diversiteit, zowel economisch als
stedelijk en landschappelijk.
(Bron: www.metropoolregioamsterdam.nl) 

Een van de plannen waar we nu hard aan werken is
‘Project Avontureneiland’. Daar willen we graag van
cultuur naar meer natuur met avontuur. We denken
aan een ‘natte-voetenpad’, een klimroute,
wandelpaden, trekpontjes, moerasbos, kanoroutes
en heel veel andere mooie ideeën. En dit alles in
balans met de natuur.” 

Na deze introductie stappen we in de
Bovenlandenboot en nemen een kijkje in het
gebied waar het om gaat. In de boot gaat het
gesprek verder terwijl we genieten van de
doorkijkjes, de mooi aangelegde eilanden, de
teelakkers, de schuilhutten en de NVO’s, de
natuurvriendelijke oevers. 
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Anna-Maria, waarom wilde jij betrokken zijn bij de
Bovenlanden? 
“Kijk om je heen?" We hoeven niet naar ver weg of
spannende oorden. We hebben hier een fantastisch gebied
waarvan heel veel mensen niet eens weten dat het er is.
Bomen, bos, water, natuur, het is zo enorm belangrijk voor
onze wereld. Dit is wat we nalaten aan onze kinderen, dit is
hun toekomst. Door erbij betrokken te zijn hoop ik dat ik een
brug kan slaan zodat heel Aalsmeer en Kudelstaart gaat zien
hoe prachtig het hier is en hoe zuinig we erop moeten zijn.”

Maar is dat niet de taak van de gemeente? 
Beide bestuursleden werpen een blik op elkaar en geven aan
dat het soms ontzettend lastig is om plannen gerealiseerd
te krijgen. Piet zegt: “Doordat de visies van de gemeente
gemaakt worden door externe partijen is er geen cohesie, de
uitvoering ervan wordt vaak naar eigen inzicht
geïnterpreteerd. De stichting is uitvoerder, geen
beleidsmaker. Het is jammer dat vaak om de stichting heen
wordt gewerkt door de gemeente. Bij het schrijven van
bestemmingsplannen en gebiedsvisies is de stichting een
van de vele die aan het einde van de procedure een
zienswijze mogen geven in plaats van in de voorontwerpfase
mee te denken.  Ingehuurde, dure adviesbureaus beschikken
niet over kennis van het specifieke karakter van het gebied
en hetgeen daar leeft en doen veelal weinig moeite om dit
te achterhalen. Budget om die visie gestalte c.q. uit te
voeren wordt onvoldoende vrijgemaakt. De Gemeente
koopt geen cruciale gebieden aan die bijvoorbeeld van
essentieel belang zijn om het gezicht naar het water te
keren. Niet alles kan financieel afhankelijk worden gemaakt
van de ondernemers. 

Van samenwerking tussen de stichting als grootste en
meest actieve partij, waar het gaat om de herinrichting van
het bovenlandengebied, en de gemeente is helaas geen
sprake. Gelukkig kan de stichting tot nu toe haar projecten
vergunningvrij uitvoeren. Het bestuur blijft echter volharden
in haar pogingen om te komen tot nauwere samenwerking.” 

Dit watergebied is voor Aalsmeer heel belangrijk. Het moet
hét speerpunt van het promotieplaatje zijn. Watersport
wordt gepromoot, een duur extern bureau wordt ingehuurd
om Aalsmeer te ‘verkopen’ aan toeristen en mensen uit de
regio. 

Neem het Waterfront, even daargelaten of alle
technische kanten in orde waren, het zou een trekpleister
moeten zijn maar wat heb je aan een strand als je er niet
kunt zwemmen? Waarom dan geen
samenwerkingsverband met deze stichting? Waarom niet
het bundelen van capaciteit en kennis? Waarom geen
gedeelde belangen? Waarom geen bredere inzet om de
waterkwaliteit goed te krijgen… Nu lijkt het erop dat de
gemeente profiteert van het werk van de stichting.

Veel steun van het Hoogheemraadschap van Rijnland
De voorzitter roemt het werk van Rijnland, dat al jaren
intensief betrokken is bij het werk van de stichting en
ondersteunt, daar waar mogelijk, het werk aan
waterontwikkeling en natuurvriendelijke oevers. Tussen
beide partijen is nu een onderhoudsovereenkomst
afgesloten. “Daarmee is het in goede staat houden van
de investeringen in de oevers voor de komende 30 jaar
geborgd.”

Bestuur
Het negenkoppige bestuur bestaat naast Piet Harting
uit: Elsbeth Huis, Marcel van Wijk, Cor Hermanns, Karin
Eveleens, Wouter Orth, Rik Rolleman, Menno Kramer en
nu dan ook Anna-Maria Mantel. Naast het bestuur is er
de Raad van Toezicht; bestaande uit Carlo Renne, Esther
Gouwerok en Wim van der Hoeven. Zij zorgen ervoor dat
de hele omgeving geniet van de schoonheid, dat het
cultureel erfgoed wordt bewaard en dit is ook allemaal
van belang voor de kwaliteit van het water. 
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De Bovenlanden
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Maar waarom weten de inwoners zo weinig
van dit gebied? 
“Om het gebied te beschermen is meer inzet
nodig dan er nu is.” 

De vraag waarom de inwoners zo weinig weten
van wat er in dit gebied gebeurt, is hiermee
slechts gedeeltelijk beantwoord. Is het een
tekort aan vrijwillige mankracht? Dat is wat kort
door de bocht wellicht. Om educatie of
betrokkenheid bij het natuurgebied te creëren
is niet alleen mankracht en budget nodig maar
ook draagvlak. En als er van betrokken partijen
geen tot weinig steun komt dan is het voor een
stichting ‘best’ lastig. 

Het bestuur van de stichting worstelt ook met
de vraag: hoe beschermen we kwetsbaar gebied
als we het openstellen voor publiek? Er gebeurt
veel op de eilanden dat het daglicht moeilijk
verdraagt, wij zagen arbeidsmigranten in
tentjes, zwaar verwaarloosde eilanden, eilanden
die gebruikt worden om feesten op te geven,
strak aangelegde eilanden die geen
natuurbehoud hebben. 

Hoe beschermen we
kwetsbaar gebied als
we het openstellen
voor publiek?

Anticiperen op de toekomst
Het wordt duidelijk dat er veel richtingen zijn
waarop de stichting moet anticiperen. Een
mooi voorbeeld hiervan is het verbod op
benzinemotoren dat per 2025 ingaat in het
centrum van Amsterdam. Die boten gaan – en
dat is nu al te merken – hun uitvlucht zoeken in
gebieden in de omgeving. Stichting
Bovenlanden anticipeert daar al op door met
het aanleggen en onderhouden van gebieden
al rekening mee te houden. Overleg hierover
met ambtelijke instanties loopt vast.
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De stichting is afhankelijk van bijdragen van derden 
Voor alle projecten geldt de voorwaarde dat 25% van
de kosten moet worden medegefinancierd door de
belanghebbende zelf of door derden. “De gemeente
Aalsmeer draagt beperkt bij aan de huisvestingskosten
van de stichting. Zij stelt geen middelen beschikbaar
voor deelname aan herinrichtingsprojecten”, legt de
voorzitter uit. ”Alle subsidies zijn geoormerkt en
voorzien dus niet in bijdragen voor bureaukosten en
marketing. Het is jammer dat het belang van het werk
van de stichting en de vrijwillige inzet van de
bestuurders zo weinig erkend wordt. Het is
buitengewoon bijzonder om in deze tijd mensen te
vinden die hun kennis en een niet te onderschatten
deel van hun vrije tijd willen inzetten om zonder enige
betaling miljoenenprojecten tot uitvoer te brengen en
een landschap te behoeden voor teloorgang.”               

Toekomst
Piet zegt: “De stichting ziet de toekomst vol
vertrouwen tegemoet. Zij denkt de samenwerking met
de huidige geldverstrekkers te kunnen voortzetten en
verstevigen. Daarnaast gaat zij op zoek naar nieuwe
financiers. Er worden nieuwe ideeën aangedragen. We
gaan onderzoeken of die uitgevoerd kunnen gaan
worden. Voor de Westeinderschegprojecten, het
Avontureneiland is daar een van, gaan we op zoek naar
financiële bijdragen. Ook wordt er gedacht aan het
opzetten van een vrijwilligersgroep voor
onderhoudswerkzaamheden op onze natuurpercelen.
Wilt u graag weten wat u voor de stichting kunt
betekenen, hetzij als particulier, hetzij als ondernemer?
Meld je nu aan, dan gaan wij met u bekijken welke
mogelijkheden er zijn.”

Op de website www.bovenlandenaalsmeer.nl kun
je je abonneren op de nieuwsbrief maar de oproep
is toch vooral: word donateur! “De Bovenlanden
zijn de groene longen van de regio en daar
profiteren we allemaal van”, sluit gids en
bestuurslid Anna-Maria de toer af.  
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